
PETAK, 11. oktobar 2019, broj 8047/642, godina XXIII, cena 50 din, 40 den, 1,5 KM, 0.7 EUR (CG), 9 kuna www.danas.rs

Jelena Pleskonji}

Selo ̀ ivi dok ̀ ivi {kola 
Strana V

Enes Pljaki}

SSU „Pendik“ – oaza u gradu  
Strana VII

Festival „Dani Danila Lazovi}a“ 
od 22-25. oktobra u Priboju

Poezija
su ljudi

Strana IV

M
. \

er
le

k

Novi Pazar, Tutin, Sjenica, Beograd -
Rekonstrukcija magistralnog puta
Novi Pazar - Tutin, kona~no, je po~e-
la. Po~etak radova simboli~no, sa go-
vornice  ozna~io je predsednik Turske
Red`ep Taip Erdogan. Kako je rekao
taj put }e „olak{ati saobra}aj u San-
d`aku i trgovinske prilike u toj regiji“.

Rekonstrukcija }e se raditi na trasi
dugoj 20,5 kilometara. Vrednost ra-
dova je 24 miliona evra i sredstva su
obezbe|ena kreditom Turske, uz ka-
matnu stopu od 2,5 odsto. Radovi su
povereni turskoj kompaniji „Tasya-
pi“, koja ceo posao treba da zavr{i za
dve godine.

- Danas,  otvaramo i dva va`na pro-
jekta. To su odeljenje Pravosudne aka-
demije pri Vi{em sudu u Novom Paza-
ru i Sultan Valide d`amija u Sjenici za
~iju restauraciju i obnovu je bila zadu-
`ena TIKA - rekao je Erdogan.

S. N.
Strana II

Sand`a~ke op{tine posle posete predsednika Turske Srbiji

Put i generalni
konzulat

Erdogan sa 
~elnicima Novog
Pazara, Sjenice, 
Tutina i BNV
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Nestvaran trenutak u Dohi za 
baca~a kugle Armina Sinan~evi~a

Prijepoljski, 
a svetski Strane IV-V

Aktivne mere zapo{ljavanja u op{tini Prijepolje

Bespovratna sredstva 
za samozapo{ljavanje Strana VI
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Zavr{ava se „De~ija nedelja“

Za dete svako 
da bude lako

Strana III
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„DEPOLITIZACIJA BNV, NAMERA ILI STVARNOST“

Novi Pazar, Tutin, Sjenica, Beograd -
Rekonstrukcija magistralnog puta No-
vi Pazar - Tutin, kona~no, je po~ela.
Po~etak radova simboli~no, sa govor-
nice  ozna~io je predsednik Turske Re-
d`ep Taip Erdogan. Kako je rekao taj
put }e „olak{ati saobra}aj u Sand`aku
i trgovinske prilike u toj regiji“. Rekon-
strukcija }e se raditi na trasi dugoj 20,5
kilometara. Vrednost radova je 24 mi-
liona evra i sredstva su obezbe|ena
kreditom Turske, uz kamatnu stopu
od 2,5 odsto. Radovi su povereni tur-
skoj kompaniji „Tasyapi“, koja ceo po-
sao treba da zavr{i za dve godine.

- Danas,  otvaramo i dva va`na pro-
jekta. To su odeljenje Pravosudne aka-
demije pri Vi{em sudu u Novom Paza-
ru i Sultan Valide d`amija u Sjenici za
~iju restauraciju i obnovu je bila zadu-
`ena TIKA - rekao je Erdogan.

Na konferenciji za novinare, turski
predsednik je najavio i skoro otvaranje
generalnog konzulata Turske u Novom
Pazaru, jer je „na{ cilj da pru`imo uslu-
ge na{im ljudima“. Inicijativa o otvara-
nju turskog konzulata u ovom gradu
pokrenuta je prilikom prve Erdogano-
ve posete Novom Pazaru, u julu 210.
godine. I tada je o tome razgovarao sa
ministrom Rasimom Ljaji}em. Zvani~-
ni zahtev podnet je 2011. godine.

Projekti koje je Turska finansirala i
oni ~ija realizacija treba da po~ne, bili

su teme razgovora, na zajedni~kom sa-
stanku, turskog predsednika sa grado-
na~elnikom Novog Pazara Nihatom
Bi{evcem, predsednicima op{tina Sje-
nica i Tutin, Hazbom Mujovi}em i Ke-
nanom Hotom i predsednicom Bo-
{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV) Ja-
sminom Curi}. U {turoj informaciji sa

tog sastanka navodi se da su najva`nije
teme bile rekonstrukcije putnih prava-
ca od Novog Pazara ka Tutinu i Sjenici.

Ovom sastanku trebalo je da pretho-
di sastanak sa dvojicom bo{nja~kih li-
dera, Rasimom Ljaji}em i Sulejmanom
Ugljaninom. O tome se spekulisalo uo-
~i Erdoganovog dolaska, a sve „radi re-

laksiranja odnosa unutar koalicije SDP
i SDA“ u sand`a~kim op{tinama gde
zajedno vladaju (Novi Pazar, Sjenica i
Tutin). U koalicije po~elo da varni~i ka-
da je Ugljanin optu`io svoje oponente
Ljaji}a i Muamera Zukorli}a da su po-
ku{avali da spre~e  dolazak  u Novi Pa-
zar ~lana Predsedni{tva BiH [efika

D`aferovi}a, a nastavljeno je zbog pred-
loga SDA o promeni imena ulica i trgo-
va u Novom Pazaru, Tutinu i Sjenici. U
Tutinu, gde Ugljaninova stranka ima
apsolutnu ve}inu, predlog je pro{ao, a
u skup{tinama Novog Pazara i Sjenice
skinut je sa dnevnog reda.

Dobro obave{teni izvori tvrde, da je
turski predsednik upoznat sa pojedi-
nostima ovih nesporazuma, pa je tre-
balo da posreduje u otklanjanju nesu-
glasica „jer je to dobro za stabilnost
Sand`aka i nastavak realizacije proje-
kata koje finansira Turska“.

Potpredsednik Vlade Srbije Ljaji}
sreo se sa turskim predsednikom, ali
Ugljanin nije. Njegova partija je izdala
saop{tenje u kojem izra`ava zadovolj-
stvo zbog te posete „radi uspostavlja-
nja saradnje i komunikacije izme|u
dr`ava i naroda na Balkanu“ i „uspo-
stavljanje  dobrih me|udr`avnih od-
nosa izme|u Republike Srbije i Repu-
blike Turske interes je bo{nja~kog na-
roda u Sand`aku“Saop{teno je da
predsednik SDA Sand`aka Ugljanin
ne}e prisustvovati „protokolarnim ak-
tivnostima u Beogradu, koje je organi-
zovao srpski predsednik Vu~i}, zbog
lo{ih iskustava sa srpskom Vladom i
dr`avnim protokolom i njihovog ne-
prijateljskog odnosa prema legitimno
izabranim predstavnicima Bo{njaka
Sand`aka“. S. Novosel

Sand`a~ke op{tine posle posete predsednika Turske Srbiji

Put i generalni konzulat

Erdogan sa 
~elnicima Novog
Pazara, Sjenice,
Tutina i BNV

Novi Pazar - Obrazovanje bo{nja~ke
dece na maternjem jeziku, bila je tema
konferencije za novina predsednice Bo-
{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV) Ja-
smine Curi}. Ona je rekla da bo{nja~ki
nacionalni savet, u skladu sa svojim
ovla{}enjima prati proces obrazovanja
na bosanskom jeziku. Naglasila je da je
utvr|eno da se u nekim obrazovno-vas-
pitnim ustanovama u Sand`aku, a po-
sebno u Novom Pazaru, Prijepolju,
Brodarevu i Priboju „vr{i diskriminaci-
ja dece“ jer se „deca srpske nacionalno-
sti upisuju po automatizmu na osnovu
nacionalne pripadnosti, a deci bo{nja~-
ke nacionalnosti je to pravo uskra}eno“.

- BNV kao najvi{e politi~ko i pred-
stavni~ko telo Bo{njaka, defini{e ovaj
postupak kao drsku diskriminaciju de-
ce bo{nja~ke nacionalnosti u obrazo-
vanju, kr{enju prava deteta, te indivi-
dualnih i kolektivnih prava Bo{njaka,
{to sve ima za posledicu asimilaciju
Bo{njaka - ocenila je Curi} i dodala da
je u pravno-obrazovnom sistemu Sr-
bije obrazovanje na bosanskom jeziku
potpuno ravnopravnom sa obrazova-
njem na srpskom u svim segmentima.

Curi} je naglasila da je „u cilju spre~a-
vanja diskriminacije u Novom Pazaru“,
BNV je sa gradom potpisalo akt kojim se
zahteva od {kola da po{tuju zakonske od-
redbe i kako da postupe „kako bi se otklo-
nile posledice u~injene diskriminacije“, ali
da je kao odgovor na to iz Ministarstva
prosvete je {kolama stigao dopis da nasta-
ve sa istom praksom. Predsednica BNV
zaklju~uje da se na taj na~in „ odobrava i
podsti~e diskriminacija i asimilacija bo-
{nja~ke dece“, a ministra prosvete optu-
`uje da je zloupotrebio polo`aj „podsticao

i favorizovao obrazovanje na srpskom je-
ziku dece bo{nja~ke nacionalnosti“.

Curi} smatra da je tra`enje sastanka
sa ministrom prosvete Mladenom [ar-
~evi} je „pokazivanje dobre volje“ i da
je posle sastanka zaklju~ak predstavni-
ka BNV jedinstven da „Ministarstvo
prosvete nema zakonski osnov za svoj
dopis kojim tra`i od direktora da tra`e
izja{njavanje oba roditelja da im se de-
ca obrazuju na maternjem jeziku“.

Brojke o deci obuhva}enoj nastavom
na bosanskom jeziku se ne poklapaju.
Na po~etku ove {kolske godine iz BNV je
saop{teno da se broj dece na nastavi na
bosanskom jeziku pove}ava, da se odvi-
ja u 39 obrazovno-vaspitnih ustanova -
26 osnovnih  i 10 srednjih {kola i 3 pred-
{kolske ustanove. Prema podacima Mi-
nistarstva prosvete, ove {kolske godine
nastavu na bosanskom jeziku poha|a
1.179 u~enika prvog razreda osnovnih
{kola i 888 u~enika prve godine srednjih
{kola i da je ta nastava organizovana u 19
osnovnih i 8 srednjih {kola u sand`a~-
kim op{tinama. A, biv{i predsednik
BNV Esad D`ud`o tvrdi da je, ove {kol-
ske godine, broj bo{nja~ke dece koja se
obrazuju na maternjem jeziku smanjen
za 38 procenata. S. Novosel

Nova Varo{ - Op{tinsko ve}e Nove
Varo{i, na poslednjoj sednici, usvoji-
lo je odluku o raspodeli pet miliona
dinara za posebne programe u sportu
i oko 1,3 miliona dinara za nabavku
medicinske opreme za Dom zdravlja.
Data je saglasnost  sa predlo`enim
dopunama Centra za socijalni rad o
pravima i uslugama u ovoj oblasti u
nadle`nosti lokalne samouprave, raz-
matrana je problematiku vezanu za
eventualni raskid ugovora sa tur-
skom kompanijom „Mercer trade“ u
Kokinom Brodu. 

Ve}nici su bili ekspeditivni i za dva
sata su  razmotrili obiman dnevni red
od ~etrdesetak ta~aka. Bez ve}e pole-
mike, podr`ali su predlog nadle`ne
op{tinske komisije da se, po javnom
pozivu za posebne programe u spor-
tu, sredstva rasporede tako da ruko-
metni klub dobije dodatnih 1.180.200
dinara, fudbalski 1,2 miliona dinara,
ko{arka{ki 975.000, d`udo 68.000, {a-
hovski 130.000, a Skija{ko udru`enje
201.000 dinara. Oko 1.200.000 dinara
opredeljeno je za finansiranje poseb-
nih programa i dodatnih aktivnosti
Sportskog saveza Nove Varo{i. 

Novovaro{kom Domu zdravlja,
jednoglasnom odlukom  ispunjen je
zahtev od dodeli 1.260.000 dinara za
kupovinu savremene medicinske
opreme. Re~ je o nabavci digitalnog
video-kolposkopa za ginekologiju, di-
gitalnim vagama za bebe za potrebe
slu`be pedijatrije, aparata za merenje
krvnog pritiska, invalidskih kolica,
mobilnih aspiratora, toaletnih stoli-
ca, turbina za stomatolo{ke stolice,
helio-lampi, hodalica za pacijente,

kao i aparata tipa Tens 2“ za potrebe
slu`be za fizikalnu medicinu. 

- Za podr{ku novovaro{kom
zdravstvu iz op{tinskog bud`eta godi-
{nje izdvajamo oko 5.000.000 dinara.
Tim sredstvima finansiramo kupovi-
nu vozila i savremene medicinske
aparature, kao i izgradnju parkinga u
krugu Doma zdravlja. Imamo odli~-
nu saradnju sa ovom ustanovom i za-
jedni~ki primarni cilj nam je da pove-
}amo kvalitet zdravstvene za{tite ̀ ite-
lja na{e op{tine i uslove za rad medi-
cinskog osoblja - istakao je predsed-
nik op{tine i ve}a Radosav Vasiljevi}. 

Usluge besplatnog obroka u na-
rodnoj kuhinji (za ~ije otvaranje je
op{tinska vlast pokrenula inicijativu),
li~nog pratioca dece sa posebnim po-
trebama, jednokratna nov~ana po-
mo} za lica sa minimalnim penzija-
ma i te{ko obolele , klju~ne su dopu-
ne dosada{nje Odluke o pravima i
uslugama socijalne za{tite koje obez-
be|uje op{tina. 

- Sve ve}a potreba gra|ana za ova-
kvim vidovima pomo}i i razli~ite i

nepredvidive `ivotne okolnosti kori-
snika Centra i onih koji to nisu, pri-
morali su nas da predlo`imo izmene
dosada{nje op{tinske odluke. Sve ~e-
{}e se susre}emo sa situacijama da
penzioneri sa minimalnim penzija-
ma jedva sastavljaju kraj sa krajem, a
da oboleli od te{kih bolesti zbog fi-
nansijskih problema ne mogu kvali-
tetno da se le~e. Usvajanjem  izmena
stvori}emo zakonski okvir da im po
ovim osnovama pomognemo kroz
jednokratne nov~ane naknade koje
se obezbe|uju iz op{tinske kase - na-
glasila  je direktorka Centra za socijal-
ni rad Jelena Lekovi}, ~ije su predlo-
ge ve}nici jednoglasno podr`ali. 

Op{tinski ve}nici dali su i sagla-
snost nadle`nim op{tinskih slu`bama
da se, zbog nepo{tovanja ugovornih
obaveza, pokrene procedura raskida
ugovora sa turskom kompanijom
„Mercer trade“, dok ne izmire dugo-
vanja za elektri~nu energiju, a potom
eventualno sklopi novi po izmenjenim
„pravilima igre“. R. Popovi}

BNV o ravnopravnosti obrazovanja na maternjem jeziku 

Diskriminacija bo{nja~ke dece

Tekst je deo projekta
„Depolitizacija BNV, namera
ili stvarnost“, koji se
sufinansira sredstvima iz
bud`eta Republike Srbije,
Ministarstvo za kulturu i
informisanje. Stavovi izneti u podr`anom
medijskom projektu nu`no ne izra`avaju
stavove organa koji je dodelio sredstva.

Zasedalo Op{tinsko ve}e Nove Varo{i

Vi{e para za zdravstvo i sport 

Op{tinsko ve}e  Nove Varo{i 
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Organizacija Transpa-
rentnost Srbija i Agencija za borbu pro-
tiv korupcije, uz podr{ku Misije OEBS
u Srbiji, u poet gradova (Novi Pazar,
Novi Sad, Ni{, [abac i Beograd) odr`a-
}e okrugle stolove na kojima }e biti
predstavljen novi Zakon o lobiranju.
Predstavljanje je krenulo iz Novog Pa-
zara, gde su na okruglom stolu „ Novi
zakon o lobiranju - izgradnja kapacite-
ta lokalnih samouprava i podizanje
svesti javnosti“ u~estvovali predstavni-
ci lokalnih samouprava grada doma}i-
na i op{tina Ra{ka, Vrnja~ka Banja i
Nova Varo{, civilnog sektora i medija.

Uvodni~ari su bili Nemanja Nena-
di}, programski direktor Transparent-
nost Srbija, koji je govorio o zakon-
skim okvirima, pravilima lobiranja, re-
gistru i evidenciji vezanim za lobiranje,
Vesna Bo`ovi}, samostalna savetnica
u Grupi za lobiranje u Sektoru za su-
kob interesa i pitanja lobiranja Agen-
cije za borbu protiv korupcije, ~iji za-

datak je bio da predstavi najzna~ajnije
obaveze iz podzakonskih akata i
osnovne odredbe iz Kodeksa pona{a-
nja u~esnika u lobiranju i Zlata \or|e-
vi}, istra`iva~ Transparentnosti Srbija
je govorila o slu~ajevima iz prakse sa
elementima lobiranja.

- Ovaj zakon obavezuje lokalne sa-
mouprave da prijave kontakte sa lobi-
stima, bilo da je re~ o posrednicima ko-
ji zastupaju ne~ije tu|e interese, ili da je
re~ o grupama i firmama koje zastupa-
ju sopstvene interese. Bi}e ipak veoma
te{ko vr{iti kontrolu tog zakona jer su
neformalni kontakti mogu}i uvek. Za
one koji se odlu~e da idu zaobilazno bi-
}e veoma te{ko da se utvrdi da su to i
u~inili. Lokalne samouprave pre svega
treba da informi{u svoje zaposlene o
postojanju ovog zakona i mogu}nosti-
ma koje on pru`a, zato je neophodna
edukacija i gra|ana i slu`benika. Neo-
phodno je da i ministarstva i lokalne
samouprave organizuju javne rasprave

na kojima }e mo}i da obrazla`u svoje
odluke - rekao je Nenadi} i dodao da je
silj okruglog stola da se {to vi{e funkci-
onera i slu`benika na svim nivoima
vlasti, predstavnika civilnog sektora i
novinara upozna sa zna~ajem i klju~-
nim odredbama ovog zakona, i mo-
gu}nostima da ga koriste u svom radu.

Bo`ovi} je pojasnila da Zakon o lo-
biranju, koji je stupio na snagu 14. av-
gusta ove godine, postavlja pravilo da
lobista mora da se obrati pisanim pu-
tem funkcioneru ili slu`beniku, koji ra-
de na dono{enju nekog propisa, da ob-
jasni za koga radi, koji je akt u pitanju,
a kasnije i slu`benik i lobista o tome
moraju da obaveste Agenciju za borbu
protiv korupcije Zakon, kao zanima-
nje, uvodi registrovanog lobistu. Svaki
lobista mora}e da pro|e obuku i ispu-
ni odre|ene uslove, a njihov registar
bi}e javan i mo}i }e da se vidi na sajtu
Agencije za borbu protiv korupcije.

S. Novosel

Na okruglom stolu predstavljen novi Zakon o lobiranju

Podizanje svesti 
javnosti o lobiranju

Predstavljanje
Zakona o lobiranjuSavet za bezbednost saobra}aja inicirao 

utvr|ivanje mera za hitna delovanja

Br`e delovanje 
u saobra}ajnim

nesre}ama
Novi Pazar - Novopazarski Savet

za bezbednost saobra}aja pokrenuo
je inicijativu za utvr|ivanje  za bolju
koordinaciju i komunikaciju hitnih
slu`bi i nadle`nih institucija posle sa-
obra}ajnih nesre}a, jer su rezultati
brzog delovanja u tom slu~aju najva-
`niji. Rad nadle`nih slu`bi bi}e una-
pre|en uvo|enjem tetra sistema.

Pokretanju inicijative, prethodila
je analiza reagovanja hitne slu`be,
vatrogasaca i saobra}ajne policije u
slu~ajevima saobra}ajnih nesre}a.
Analizu su uradili stru~njaci Komi-
teta za bezbednost saobra}aja.

Direktor Komiteta za bezbednost
saobra}aja Damir Okanovi} je, na
sednici novopazarskog Saveta za
bezbednost saobra}aja, ocenio da
„od toga koliko }e hitna pomo}, va-
trogasci i saobra}ajna policija brzo i

kvalitetno delovati zavisi obim po-
sledica saobra}ajne nezgode“  i do-
dao da su tu da pomognu da se rad
hitnih slu`bi unapredi.

Na~elnica Hitne slu`be u ovom
gradu dr Misala Ali~kovi}-Islamovi}
nagla{ava da je „dobra komunikaci-
ja va`na za efikasniji rad na terenu,
jer rezultat brzog delovanja je i naj-
va`niji, sa~uvati `ivot onih ~ija je
bezbednost ugro`ena“, ali i da se in-
formacije o saobra}ajnoj nezgodi
podele me|u relevantnim ~inioci-
ma, kojima je u nadle`nosti pru`a-
nje stru~ne pomo}i i da se u komu-
nikaciji me|u slu`bama zna {ta, ko i
kada radi.

Za delovanje u ovakvim situacija-
ma, odr`ana je posebna obuka za le-
kare i drugo medicinsko osoblje Hit-
ne slu`be. S. Novosel

Savet za bezbednost o hitnim merama delovanja
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Novi Pazar - Danas se zavr{ava „De-
~ija nedelja“. Od ponedeljka do danas
deca iz novopazarskih osnovnih {kola
i vrti}a  brojnim tradicionalnim sport-
skim, kulturnim i zabavnim aktivno-
stima obele`ili su svoju nedelju.

Po~elo je maskenbalom pred{kola-
ca i {kolaraca, a nastavilo se posetama
i dru`enjem sa decom na De~ijem ode-
ljenju Op{te bolnice, Specijalne bolnice
u Novopazarskoj Banji i Udru`enja za
pomo} mentalno nedovoljno razvije-
nim  osobama. \aci prvaci su u grad-
skom parku zasadili svoje drvo gene-

racije, organizovana je humanitarna
akcija i pred{kolci su tr~ali kros na Re-
kreacionom centru.

U gradskom parlamentu „zasedala“
je De~ija skup{tina. Najmla|e odborni-
ke ugostila je predsednica Skup{tine gra-
da Ifeta Radon~i}. De~ijom skup{tinom
je predsedavala Emina Spahi}, u~enica
osmog razreda O[ „Jovan Jovanovi}
Zmaj“, koja je izabrana glasovima ve}i-
ne. U skup{tinskim klupama zajedno su
sedeli u~enici osnovnih {kola i mali{ani
iz Pred{kolske ustanove „Mladost“.

U skladu sa dnevnim redom, pred-

sednica gradskog parlamenta je  odgo-
varala na mnogobrojna pitanja malih
odbornika, ali im je govorila i o Kon-
venciji o pravima deteta, usvojenoj pre
tri decenije.

Na kraju zasedanja razmenjeni su
pokloni i napravljena fotografija za se-
}anje na prvo u~enje o demokratiji i
parlamentarizmu.

Organizator „De~ije nedelje“, koja
je odr`ana pod sloganom „Da dete
svako prava u`iva lako“, bila je gradska
organizacija „Prijatelji dece“, a pokro-
vitelj grad Novi Pazar. S. Novosel

Zavr{ava se „De~ija nedelja“

Za dete svako da bude lako
Novi Pazar - Izgradnja prihvatili{ta

za pse i ma~ke na novopazarskoj teri-
toriji mora}e da sa~eka raspisivanje
novog tendera. Prvi je obustavljen po
odluci na~elnika gradske uprave, jer je
za te poslove bila zainteresovana samo
jedna firma, ~ija je ponuda bila znatno
ve}a od procenjene vrednosti.

Za izgradnju ovog objekta planira-
no je da se utro{i 11,5 miliona dinara,
bez PDV, od toga 9,5 miliona dinara
obezbedilo je Ministarstvo za dr`avnu
upravu i lokalnu samoupravu.

Prihvatili{te za pse i ma~ke gradi}e

se u selu ^a{i} Dolac. Projektom je
predvi|eno da se izgradi upravna
zgrada sa ambulantom i stacionarom,
dve {tenare sa boksovima za sme{taj
`ivotinja, zatim da se uradi video nad-
zor, instalira ra~unarska i telefonska
mre`a i izgradi rezervoar za vodu od
75 metara kubnih.

Poslednjih godina, za zbrinjavanje
pasa lutalica anga`ovana je beograd-
ska firma „Avenija MB“, koja ove ̀ ivo-
tinje sa teritorije Novog Pazara, ali i
sjeni~ke i tutinske op{tine, odvodi u
azil kod Vrnja~ke Banje. S. Novosel

Mali odbornici 
sa predsednicom
Skup{tine grada
Ifetom Radon~i}
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Prihvatili{te za pse i ma~ke na ~ekanju

Obustavljen tender

NOVOPAZARSKE SLIKE I PRILIKE

Sofra
Ehe, kad te neko za sofru pozove. Ima svega od i}a i pi}a i, bezbeli, razgovora. Kako

ovaj, kako onaj, kako bli`a i dalja okolina, pa {to ovo, a ne ono, {to ovako, a ne nako... i
jo{ mnogo kada, kako i za{to? Svi se oko sofre trpaju, okruglo pa na }o{e odgovaraju i
dodvoravaju, srku}u i {apu}u. Ima ko }e glasno da pri~a i ispri~a ne~uveno i nevi|eno.

No, te{ki su momenti kad nema poziva, ni mesta za sofrom, a od velikog je
bratskog interesa, a jo{ ve}eg zna~aja za sada{njost i budu}nost. Pro{lost istoriji
pripada, pa da se ne gubi vreme u osvrtanju. Ko nije za sofrom, ima demokratsko ,
legitimno i legalno pravo da se ljuti. Nikako ljutnja na pozivara. No, na one oko njega.
Na njih treba da se goropadnost o{tri. Idu izbori, mo`da se ne{to i u{i}ari. Red ljutnje,
red ljubavi, red uvre|enosti i povre|enosti, red „na{ih“ i „njihovih“... pa, opet,
filovanje iz po~etka. Dok nova sofra ne bude zakazana, za ono mir, mir niko nije kriv.
Ko do{ao, do{ao, a ko nije od sebe mu bilo. S. Novosel
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Nova Varo{ - Jagodinac Bratislav Timi}
(73) punih deset godina strpljivo ~eka na
sedmodnevni boravak na Zlataru, koji je
osvojio kao „sre}ni“ dobitnik nagradne
igre u tada{njoj emisiji RTS-a „Knjiga
utisaka“. Ovaj diplomirani ma{inski in-
`enjer u penziji ve} ~itavu deceniju tele-
fonom, sms porukama i mejlom uporno
poku{ava da dopre do nadle`nih  iz jav-
nog servisa Srbije `ale}i se da je preva-
ren, ali njegov vapaj ostajao je bez odgo-
vora. Sve do nedavno, kada je dobio po-
ziv sada{njeg upravnika „Panorame“ i
direktora Turisti~ke organizacije Branka
Pucarevi}a  da sa  svojom porodicom se-
dam dana bude gost u ovom hotelu. 

- Upornost se isplati, ja sam ̀ ivi primer
toga. Principijelno sam hteo da stvar iste-
ram do kraja jer sam ta~nim odgovorom
na nagradno pitanje zaslu`eno osvojio
boravak, u sada, ve} zatvorenom  RH cen-
tru. Tada{nji direktor me zamajavao da

malo sa~ekam , da je hotel pun, te da }e mi
zavr{iti da odmaram u „Panorami“ i sli~-
no. I, tako punih deset godina. Pisao sam
i zvao sve dosada{nje direktore, upravni-
ke, predsednike ...Poku{ao sam da stupim
u kontakt ~ak i sa resornim ministrom.
Taman sam hteo da odustanem, }erka me
nagovori da sre}u oku{am jo{ sa novim
direktorom Pucarevi}em, a onda kona~-
no dignem ruke i pomirim se sa ~injeni-
com da su me prevaranti izigrali - pri~a za
Sand`ak Danas  ovaj Jagodinac, pasioni-
rani u~esnik nagradnih igara, zahvaljuju-
}i kojima imao prilike da otputuje Engle-
sku, Tunis, [vajcarsku, Sloveniju, Hrvat-
sku, Rusiju, Gr~ku i  Egipat i za koga su la-
`i i sitne prevare nedopustive u njegovom
sistemu vrednosti.

Ubrzo, nakon razgovora sa Pucarevi-
}em , a u me|uvremenu i predsednikom
op{tine Radom Vasiljevi}em,  Bratislav
dobija obave{tenje da su mu vrata „Pa-

norame“ {irom otvorena. On, njegova
supruga Olivera (68), ekonomista u pen-
ziji, i }erka Jasmina (36) master farmaci-
je, sa odu{evljenjem su do~ekali ovu vest
i za par dana, prvi put, se na{li na ovaj
planinskoj lepotici. I nisu se pokajali..
Ka`u da se ne se}aju kada su u poslednje
vreme toliko u`ivali kao na Zlataru. 

- Nova Varo{ i njeni `itelji su za nas
pravo otkrovenje. Proputovali smo Srbi-
ju uzdu` i popreko, kao i ve}i deo Evro-
pe,  ali ovako srda~ne i tople ljude nigde
nismo sreli. I u hotelu su svi divni, uslu-
ga i sme{taj su, u odnosu na kategoriza-
ciju objekta , odli~ni, a zlatarski specijali-
teti pravi delikates. Profesionalni i ljud-
ski gest gospodina Pucarevi}a su za po-
{tovanje  i pohvalu - isti;e Jasmina. 

Timi}i obe}avaju da }e dobar glas o
zlatarskom kraju i ljudima koji `ive u
njemu {iriti dalje, gde god da idu. 

R. Popovi}

Dobitnik nagradne igre emisije „Knjiga utisaka“ RTS 
Bratislav Timi} iz Jagodine gost hotela „Panorama“ 

Deset godina 
isterivao pravdu

Timi}i do~ekali nagradu

jake, rukavice), a ko{ulje od platna dobi-
jenog od lana i konoplje, mukotrpnim
radom.  Ali roditelji su se trudili da deca
budu ~ista i uredna. Nisu ̀ eleli da im de-
ca ostanu nepismena kao {to je bila ve}i-
na njih, zato nije bilo negodovanja za up-
is u {kolu i `enske dece. Neki su ovako
razmi{ljali: „Pre~e je poslati `ensko dete
u {kolu jer mu{ko se mo`e sna}i u ̀ ivotu
i bez {kole“. 

Kada su zavr{ili ~etvrti razred, u~itelj
Novak Bra{anac je predlagao |ake, koji
bi trebalo da nastave {kolovanje. Me|u
njima je bila i Jelena, jedina devoj~ica i

prvo ̀ enske dete iz Babina, koje se posle
rata, uputilo na dalje {kolovanje.

- Moji roditelji su to nameravali i bez
preporuke u~itelja. Moj otac je bio veo-
ma naprednih shvatanja. On i njegov
brat bili su veoma vredni, pored {ume,
proizvodili su kre~ i katran, zidali su i sa-
gradili veliku ku}u u kojoj su `ivele dve
porodice. Tako je u ku}i Kuburovi}a bi-
lo 19 ~eljadi. Kad su strica u ratu ubili
~etnici, moj otac je nastavio da se brine o
sedmoro svoje ali i  stri~evoj deci. @ivot
je bio veoma organizovan, znalo se ko
ima koje obaveze, ~ak i deca, prema uz-
rastu. Naravno i ja. Ali, bila sam nekako
takvo dete, reklo bi se „stvorena za sve“.
Jo{ pamtim kako sam skakala s breze u
sneg ili galopom trkala konja, jahala do
Pljevalja. Ali, pamtim i kako su nas, kao

decu, kupali na snegu. Stoji{ napolju sa-
mo na svojoj ko{ulji - o`ivljava se}anja
u~iteljica Jelena, koja je u godinama za
po{tovanje.

Kad je po{la u ni`u gimnaziju, sebi je
odredila cilj, da postane u~ite~ljica

- Zami{ljala sam kako }u raditi sa de-
com, tim najiskrenijim ljudskim bi}ima i
u~i}u ih  pozitivnim vrednostima i pri-
premiti za `ivot i rad. Stanovala sam u
Prijepolju, u internatu. Bila sam i jedina
u~enica ni`ih razreda koja je u~estvovala
na Omladinskoj radnoj akciji, izgradnji
puta Doboj - Banja Luka. I to , zato {to su
~etiri u~enice vi{ih razreda uslovile:“Ako
Jelena ne po|e, ne}emo ni mi“. Da, ceni-
li su me drugovi. Bila sam disciplinova-
na, po{tena, dobar |ak, dru{tvena. Mogla
bih re}i i da sam bila omiljena. Voleli su
me - pri~a Jelena i dodaje da kad je „u No-
vom Pazaru zavr{ila U~iteljsku {kolu,
odabrala sam da radim ba{ u rodnom se-
lu. Tako sam 1957. u{la u svoje prvo,
kombinovano odeljenje. U prvom razre-
du bilo je  26, a u tre}em 18 u~enika. Bilo
je te {kolske godine 95 |aka u babinskoj
{koli.  Bilo je zadovoljstvo raditi sa decom
koja su bila poslu{na. Mogla sam ostvari-
ti se {to sam zamislila, pa uspeh nikada
nije izostao, od tada, pa nadalje. I udala
sam se za svog kolegu na Bibinama, tada
u~itelja, a posle i profesora geografije“.

Pet godina je radila u Babinama, a on-
da do penzije u O[ „Vladimir Peri} Val-
ter“. Za svoj rad je nagra|ivana, Orden ra-
da, prva nagrada Oslobo|enje Prijepolja...

- Sada, eto, tu`na je i pomisao da }e
verovatno vrlo skoro, {kolska vrata biti
zauvek zaklju~ana u jo{ jednoj seoskoj
{koli. Iz babinske {kole, na dalje {kolova-

nje oti{lo je mnogo dece, postali su u~i-
telji, profesori, pravnici, lekari, ekonomi-
sti,  in`enjeri, nau~nici. Vidosav Kubu-
rovi} je svojevremeno bio najmla|i  ma-
gistar fizike. Nenad Kartalovi} je dokto-
rirao na Elektrotehni~kom fakultetu u
Beogradu. Ne bih da nabrajam pojedi-
na~no ali tu`no je kad se {kolska vrata
zauvek zamandale. Kad prestane de~ja
igra, kad se ne ~uje de~ji `amor, kad za-
nemi selo.  Umesto veselih i nasmejanih
de~jih lica, tu`ni i namr{teni starci. To je
veoma ̀ alosno. Zatvaranje {kola po seli-
ma vidim kao propadanje sela jer nema
obnavljanja, nema nove snage. [kola u
selu zna~i `ivot, jer dok `ivi {kola, `ivi i
selo - zavr{ava na{ susret u~iteljica Jele-
na Pleskonji}. 

Indira Had`agi}-Durakovi}

Nova Varo{ - U adaptiranim prostorija-
ma osnovne {kole u Akma~i}ima po~ela je
da radi prva me{ovita grupa mali{ana uz-
rasta od tri do {est i po godina, U grupi je
16 mali{an obuhva}enih obaveznim pred-
{kolskim i programom ranog vaspitanja i
obrazovanja. Program, koji svakog radnog
dana traje po ~etiri sata, besplatan je za svu
decu, a realizuje ga novovaro{ka Pred{kol-
ska ustanova, uz podr{ku O[ „Momir Pu-
carevi}“ i lokalne samouprave.

Sa decom radi vaspita~ica Sne`ana
Mandi}, koja isti~e da su se mali{ani za
svega nekoliko dana adaptirali na novu
sredinu i obaveze. 

- Rad sa decom razli~itog uzrasta ima
brojne prednosti. Ovi mla|i u~e od stari-
jih, a stariji razvijaju poseban ose}aj em-
patije i brige prema mla|ima. Svi zajed-
no u~e kroz igru, {to je mo`da i najzna-
~ajnije. Roditeljima {aljemo poruku da je
mali{anima mesto u kolektivu, me|u
drugom decom, kako bi lak{e i br`e raz-
vijali emocionalnu i socijalnu inteligenci-
ju, uspe{nije re{avali konflikte i u~ili da se
prilago|avaju novim uslovima i
drugarima - nagla{ava Mandi}.

Mali{ani su pre nekoliko
dana odr`ali i svoju prvu
priredbu,  kojoj su se pri-
sustvovali  brojni me-
{tani, prosvetni radnici,
|aci, predstavnici Vrti-
}a, op{tine Nova Varo{
i [kolske uprave sa sedi-
{tem u U`icu. 

- Prvi put od otvaranja
{kole u Akma~i}ima, davne
1891. godine, svoja znanja pod
ovim svodom sti~e jedna ovakva me{o-
vita grupa. Ovo je zajedni~ki i va`an pro-
jekat na{e ustanove i mati~nog Vrti}a, ~i-
ju su realizaciju nesebi~no podr`ali i an-
ga`ovali se predsednik  i zamenik pred-
sednika op{tine, Radosav Vasiljevi} i dr
Branko Bjeli}. Svi zajedno smo na istom
zadatku da nam sada{nje i budu}e gene-
racije budu {to sre}nije i obrazovanije, rad
i uslovi u {koli i pred{kolskoj ustanovi
kvalitetniji, a `ivot u selu lak{i i bolji - re-

kao je na  otva-
ranja  odelje-
nja  Rade Ta-
tovi}, direktor

O[ „Momir Pu-
carevi}“. 

Novo odeljenje
Vrti}a sve~ano je

otvorio predsednik op-
{tine Radosav Vasiljevi}. 

- Za razvoj lokalne zajednice je va`no
{to smo svi zajedno i op{tina, i Vrti} i
{kola u Akma~i}ima, prepoznali zna~aj
formiranja jedne ovakve  me{ovite gru-
pe u seoskoj sredini, jer mali{ani sa sela
zaslu`uju da im se obezbede isti ili bar
sli~ni uslovi za kvalitetan rani razvoj i
obrazovanje ba{ kao i njihovi vr{njaci u
gradu - naglasio je predsednik Vasiljevi}
i podsetio da je otvaranje ovog odeljenja

samo jedan od koraka koji dokaz  o zna-
~ajnim ulaganjima  lokalne samouprave
i dr`ave u lokalno obrazovanje. 

Vasiljevi} je rekao  da je, ove godine,
u obrazovanje ulo`eno oko 100 miliona
dinara. Lokalna samouprava finansira
prevoz |aka, ure|enje dvori{ta i sport-
skih terena, poma`e deci ~iji su roditelji
slabijeg materijalnog stanja, daruje ma-
li{ane povodom novogodi{njih i bo`i}-
nih praznika. 

Nadle`ne u Pred{kolskoj ustanovi
„Pa{a i Nata{a“ raduje   formiranje nove
obrazovne grupe  jer ovakve aktivnosti
podsti~u zna~ajniji upis u dece u vrti}. 

- Ove godine upisalo se 270 mali{ana,
{to je za oko 40 posto bolji obuhvat dece
nego lane. Nakon du`eg vremena, u jasli-
cama su formirane tri grupe, a i u ostalim
uzrastima mali{ana su tako|e zna~ajnije

popunjeni kapaciteti. To svedo~i o tome
da roditelji imaju sve razvijeniju svest o
tome koliko je va`no da njihova deca ra-
stu i u~e zajedno sa svojima vr{njacima i
u kolektivu u kojem dobijaju svu potreb-
nu stru~nu negu, pa`nju i znanja - sma-
tra direktorka Pred{kolske ustanove Ol-
gica Mini} i dodaje: - Mo`da nekome
ovih 16 mali{ana u Akma~i~ima i ne de-
luje kao neko zna~ajno poja~anje, ali ako
se ima u vidu da od ruba Petlovca do Bo-
`eti}a, na teritoriji koja obuhvata tridese-
tak kilometara, ima svega dva pred{kol-
ca, onda ova brojka izgleda ogromna. 

Na podru~ju novovaro{ke op{tine tre-
nutno ima 94 devoj~ica i de~aka pred-
{kolskog uzrasta, od kojih je 75  u mati~-
noj ustanovi u gradu, a ostali su u izdvo-
jenim odeljenjima u selima. 

R. Popovi}

Priboj - „Poezija su ljudi“ slogan je
VII Festivala „Dani Danila Lazovi}a“,
koji }e biti odr`an od 22-25. oktobra u
Priboju. 

- Mo`da, ba{ ovaj slogan, vi{e nego
ijedan ranije, oslikava su{tinu poezije i
na{u misiju. Danilo Lazovi}, bard srp-
skog glumi{ta, ~ije ime, delo i umetni~-
ku veli~inu slavimo, najbolji je primer
za to da su poezija ljudi. Ljudi je stvara-
ju i ljudi je govore, prenose}i magiju
umetnosti - ka`e  direktor Festivala, pr-
vak Beogradskog dramskog pozori{ta ,
Milorad Damjanovi} i dodaje da „ovo-
godi{nji Festival ba{ zbog toga, okrenut
je ljudima, njihovim `ivotima, proble-
mima, radostima. U tome je presudna
uloga umetnosti i poezije. Prepoznati,
oplemeniti i opomenuti da je `ivot dar,
a umetnost njegov najbolji prijatelj“.

Kao i predhodnih godina, studenti
glume takmi~i}e se u govorenju poezi-
je, profesionalna pozori{ta }e igrati

predstave, bi}e organizovane izlo`be i
radionice tematski vezane za poeziju i
njeno govorenje. 

Prvog dana, u  galeriji „Nade`da Na-
da Vitorovi}“, pribojskog Zavi~ajnog
muzeja, bi}e otvorena likovna izlo`ba
„Velikani srpskog pozori{ta“, a u Domu
kulture Beogradsko dramsko pozori{te
odigra}e predstavu „Trpele“ u re`iji Bo-
bana Skerli}a. 

Drugi dan je rezervisan za pozori{ne
predstave: Pre podne  u Dom kulture „Pi-
vo Karamatijevi}“ je predstava Male po-
zori{ne  radionice iz Priboja, „Princeza fi-
na sa Lima“, u re`iji Ibrahima Hasanagi-
}a ]ate . U ve~ernjim satima igra}e se
predstave: u amfiteatru Zavi~ajnog   mu-
zeja „Svetozar tre}i“, u re`iji  Mihaila Ko-
stadinova , NASTeatar Gornji Milanovac,
ii u velikoj  sali  Doma kulture  je predsta-
va  „Dar“, u re`iji Milo{a \or|evi}a. 

Tre}eg dana  festivala u Zavi~ajnom
muzeju  bi}e odr`ana radionica „Karak-

terizacija stiha“, koju }e da vodi Du{an
Mateji}, asistent na Fakultetu dramskih
umetnosti. Na istom mestu bi}e izvede-
na i monodrama „Ima neka tajna veza“,
autorski projekat Milana Dimi}a, po-
sve}ena Du{ku Trifunovi}u Ve~ernji
termin u Domu kulture rezervisan je za
predstavu pozori{ta iz Kru{evca „Lepo-
tica Linejna“, u re`iji Milo{a Jagodi}a. 

Centralni  doga|aj, je takmi~arsko
ve~e, na kojem }e se studenti glume sa

akademija u regionu, nadmetati u go-
vorenju poezije , bi}e odr`ano u Domu
kulture. U muzi~kom delu programa
u~estvova}e i  Ljiljana Stjepanovi} i Oli-
ver Njego. Pobednik takmi~enja dobi}e
nov~anu nagradu od 20 hiljada dinara...

Festival „Dani Danila Lazovi}a“ za-
jedno organizuju Zavi~ajni muzej i
Dom kulture „Pivo Karamatijevi}“, a
pokrovitelj je op{tina Priboj. 

Sa{a Bjeli}

nina, velikog Vol{a koji je od prve serije
vodio sa 22,90 metara. Oni koji prate zbi-
vanja u atletici, posebno na svetskim pr-
venstvima, potvrdi}e da je ovo u Dohi bi-
lo najuzbudljivije  takmi~enje do sada. 

Armin Sinan~evi}, koji je po~eo da
trenira bacanje kugle tek pre ~etiri godi-
ne, uspeo je , zahvaljuju}i fenomenal-
nom rezultatu u kvalifikacijama, da
ostvari i direktan plasman na Olimpij-
ske igre koje }e se slede}e godine odr`a-
ti u Tokiju. To je jo{ jedan ostvareni san
svakog sportiste  koji za mnoge ostane
nedosti`an. 

Uspeh Armina Sinan~evi}a, de~ka iz
Prijepolja, ro|enog u Brodarevu, koji je
trenirao u skromnim uslovima, svaka-
ko je ne{to o ~emu }e se tek pri~ati. Isti-
na, o atletici se na ovim  prostorima i
onako retko kada ne{to ~uje, i tek kada
zablista pojedinac posle mukotrpnog
rada gotovo u „ilegali“ i u improvizova-
nim uslovima u klubovima koji jedva ̀ i-
votare, na|e se u ̀ i`i javnosti kao nacio-
nalni div.  I. Had`agi}-Durakovi}

U Akma~i}ima kod Nove Varo{i po~elo da radi prvo me{ovito odeljenje

Vrti} za 16 mali{ana 

Festival „Dani Danila Lazovi}a“ 
od 22-25. oktobra u Priboju

Poezija su ljudi
Iva Ilin~i}, 
pro{logodi{nja 
pobednica 
Festivala

Uspomena na prvu priredbu u Akma~i}ima 

Prijepolje - Iako je tri puta prestu-
pio, u finalnom takmi~enju u baca-
nju kugle, Armin Sinan~evi} je istin-
ski sportski junak. Uspeo je da se na-
|e me|u 12 najboljih u ovoj discipli-
ni na Sveskom atletskom prvenstvu.
Da je ovaj, pravi sportski heroj, ba-
cio svoj najbolji hitac, kojim se kao
~etvrti plasirao u finale Svetskog pr-
venstva, odr`anog u Dohi, osvojio bi
{esto mesto, sa tih 21,51 metar koli-
ko je bacao u kvalifikacijama. Na ̀ a-
lost, tri puta je prestupio i ostao bez
plasmana ali je  postao atleti~ar o ko-
me se pri~a jer je svoj najbolji rezul-
tat upravo na najve}em atletskom
nadmetanju prema{io za ~ak 70 san-
timetara.

Koliko je ovo bilo fantasti~no tak-
mi~enje, govori i podatak da su ~ak
~etvorica bacala kuglu iznad 22 i po
metra. Do poslednje serije nije se
znao pobednik, kada je Amerikanac
D`o Kova~ bacio 22,91 metara i nad-
ma{io do tada vode}eg Novozelan|a-

Nestvaran trenutak u Dohi za baca~a kugle Armina Sinan~evi~a

Prijepoljski, a svetski

Sportski heroj: Armin Sinan~evi}

SUSRETI: Jelena Pleskonji}, u~iteljica u penziji

Selo ̀ ivi dok ̀ ivi {kola
Prijepolje - Osnovna {kola „10. okto-

bar“ u  Donjim Babinama, velikom pri-
jepoljskom planinskom selu, od ove
{kolske godine prestala je da bude mati~-
na. Ostalo je samo 11 u~enika. O {koli,
koja je nekada bila najbolja seoska {kola
u op{tini, o |acima ali i {ta je zna~ilo na-
predak u selu  pri~a Jelena Pleskonji},
u~iteljica u penziji. Ona je u ovoj {koli bi-
la u~enica potom u~iteljica, a bila je i pr-
va devoj~ica iz Babina koja je upisana u
ni`e razrede Gimnazije. 

Inicijativu za izgradnju {kole  pokre-
nuo je legendarni u~itelj iz ovog kraja
Novak Bra{anac. Bila je 1926. godina.
[kolska zgrada sagra|ena je 1931. godi-
ne i po~ela je pri~a o {koli i |acima. I ta-
ko desetak godina, do Drugog svetskog
rata, kada je o{te}ena. Renovirana je i bi-
la je ~etvororazredna do 1959. kada je
postala osmogodi{nja, upravo zahvalju-
ju}i inicijativi dvoje prosvetnih radnika
iz ovog kraja, bra~nog para Mila i Jelene
Pleskonji}. Tada je po~ela da radi i |a~-
ka kuhinja.       

- U osnovnu {kolu sam po{la kad je
rat zavr{en, pa smo bili razli~itog uzra-
sta. Imala sam i ja ve}  desetak godina.
Nastava je organizovana u ku}i koju smo
zvali Savin han. Bila je to, u stvari, pro-
storija gde je bila kafana. Nije bilo nika-
kvog name{taja, pa smo sedeli  na daska-
ma postavljenim na smr~eve trupine.
Sve {to je trebalo pisati, pisali smo na kri-
lu. Tako je protekla prva {kolska godina,
a ve} slede}e, zahvaljuju}i anga`ovanju
stanovni{tva, {kolska zgrada je renovira-
na i moglo se u~iti u njoj.  Bili smo sre}-
ni. Imali smo najve}u ku}u u selu. U~io-
nica je bila svetla, tabla nova, a veliko
{kolsko dvori{te bilo je za na{e de~je igre.
Prvo su se igrali posebno de~aci i devoj-
~ice, a kad smo se upoznali bolje, vi{e ni-
je bilo odvajanja. Niko tada nije ni znao
{ta je vr{nja~ko nasilje.  [kola je bila u
centru sela, neka deca su pe{a~ila i po 5
kilometara i zimi je bilo te{ko. Kad bi u{li
u u~ionicu, prvo bi se dobro ogrejali  po-
red pe}i-bubnjare. Ni ode}a nije bila do-
voljno topla. Pravila se ru~no, od vune
(d`emperi, ~arape, kape koje smo zvali

Jelena Pleskonji}

Osnovna {kola u Babinama nekada bila puna |aka

Mla|i u~e od 
starijih, a stariji 

razvijaju poseban ose}aj
empatije i brige prema
mla|ima. Svi zajedno 

u~e kroz igru, {to je 
mo`da i 

najzna~ajnije
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SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Napajanje goveda 
Tokom gajenja doma}e stoke ~esto se zaboravi na jednu va`nu

stvar, da je za napajanje goveda potrebna zdrava voda. Krave su
doma}e `ivotinje koje piju najvi{e vode. To nije ~udno, jer je voda
potrebna, pre svega, za proizvodnju mleka. Po`eljno je da krave daju
{to vi{e mleka, zato im treba obezbediti i dati {to vi{e vode. Na
koli~inu dnevne potro{nje vode kod krava uti~e nekoliko faktora, od
kojih su najva`niji: dnevna koli~ina mleka, vrsta i koli~ina hrane i
spoljna temperatura. Kravi treba dnevno samo za pi}e od 40 do 80
litara vode. Ta norma mo`e da bude i preko 100 litara, ako je visoka
mle~nost, ako se kravama daje suvlja hrana i ako su letnje
temperature vazduha. Nisu vi{e ni retki slu~ajevi da krave u sistemu
krava-tele popiju dnevno i do 150 l kvalitetne vode, naravno u
periodu kada daju najvi{e mleka (i preko 40 l/dan) i kada su spoljne
temperature visoke. 

Kod prora~una ukupnih potreba vode po kravi ne treba zaboraviti i
potro{nju oko mu`e i hla|enja mleka. Za to je potrebno jo{ najmanje
50% vi{e vode. To zna~i, da svakoj kravi u proseku treba 100-150 litara
vode na dan. Za mla|e kategorije goveda (junice, tovna junad, telad)
treba obezbediti 20 do 50 litara na dan. Voda za krave mora da bude
najboljeg kvaliteta. U stvari, ista onakva kao i za ljude. Ona mora da
bude i hemijski ispravna (sa prose~nim sadr`ajem soli i mineralnih
materija). Krave vodu piju ~e{}e (a time i radije) ako je temperatura
vode bar 20ºC, a jo{ bolje 25ºC. U proseku krave popiju vi{e vode ako
joj je temperatura bar za oko 10ºC vi{a nego {to je uobi~ajeno. To je
dobro, po{to se time ispunjava va`an uslov za ve}u koli~inu mleka.
Naravno, sve ovo zna~i da bi vodu za krave trebalo zagrevati. To se
zaista i radi, a to se i isplati ako krava daje pet i vi{e hiljada litara mleka
godi{nje, a naro~ito ako je mle~nost preko 7.000 litara. Zagrevanje je
tada obavezno u toku cele godine (izuzev eventualno tokom par
letnjih meseci). Krave piju vodu brzo! One za minut popiju 15 do 25
litara. Naravno, krava nikada ne pije vodu ceo minut. Kada imaju vode
stalno dostupne, krave piju po 10 do 15 puta na dan. Tada svaki put
popiju samo 5-6, a re|e 10 litara. 

Pojilice za pojedina~no napajanje goveda - Izra|uju se u obliku
{olja, koje su napravljene od legure aluminijuma ili livenog gvo`|a
(emajlirana povr{ina). Postavljaju se na vertikalni stub le`i{ta ili boksa,
okrenuta {oljom nad jasle ili re{etkasti deo poda, na visini od 75 cm.
Primenjuju se obi~no u objektima za vezano dr`anje krava i
postavljaju se po jedna pojilica na svako drugo le`i{te. Zapremina
{olje treba da iznosi 1 - 1,5 litar. Ove pojilice moraju da zadovolje uslov
da dotok vode iz ventila u {olju bude identi~an brzini kojom goveda
piju vodu (10-15 lit/min). Oko {olja se postavlja za{titna cev. Pored
za{tite, i ovde je veoma va`no da se svakodnevno vr{i kontrola ventila
i ~i{}enje {olja. 

Pojilice za grupno napajanje goveda - Ove pojilice koriste se za
napajanje vi{e `ivotinja (npr. oko 20 krava) i koriste se u objektima za
slobodno dr`anje krava i ispustima. Korito mo`e biti pravougaonog
oblika, a izra|uje se od ~eli~nog lima ili betona. Dimenzije korita su
standardne, du`ina je obi~no 1-1,5 m, a korito zapremine oko 0,2 m³
(200 litara). Nivo vode u koritu odr`ava se na odre|enom nivou
pomo}u plovka koji je povezan sa ventilom. Ovaj ventil se otvori kada
plovak do|e na donji dozvoljeni nivo vode u koritu i vr{i punjenje
pojilice dok plovak ne do|e u gornji polo`aj, kada se zatvara. Radi
pravilnog odr`avanja pojilice, korito se mora svakodnevno
kontrolisati i ~istiti. Posebno je va`no da se pojilica za{titi!

Zumreta Trtovac, dipl. in`. sto~arstva

Prijepolje - U Filijali
Nacionalne slu`be za-
po{ljavanja (NSZ) u
Prijepolju uru~eni su
ugovori nezaposleni-
ma, koji su dobili sred-
stva za samozapo{lja-
vanje. Sredstva su odo-
brena u okviru Lokal-
nog akcionog plana za-
po{ljavanja za ovu go-
dinu. Korisnici su oni
koji su zavr{ili obuku
za razvoj preduzetni-
{tva i ho}e da pokrenu
sopstveni biznis. Dode-
ljena su sredstva u iz-
nosu od 200 - 220 hilja-
da za samozapo{ljava-
nje vi{kova zaposlenih i
240 hiljada dinara za
nezaposlene osobe sa
invaliditetom.

Ugovore je uru~ila
direktorka prijepoljske
Filijale Ana Pejovi} ko-
ja je istakla da je za pro-
grame i mere aktivne
politike zapo{ljavanja izdvojeno 118
miliona dinara za zapo{ljavanje 630
osoba sa evidencije nezaposlenih.
Osim toga, u saradnji sa op{tinom Pri-
jepolje, ova slu`ba je realizovala i pro-
grame javnih radova i subvencija po-
slodavcima za zapo{ljavanje lica iz ka-
tegorije te`e zapo{ljivih. 

- Svi oni koji su `eleli i koji su apli-
cirali po ovim programima su dobili
subvencije. To zna~i da nema nere{e-
nih zahteva - kazala je Pejovi}.

Zamenik predsedni-
ka op{tine Stanko Ki-
janovi} je istakao
da su, u prethodne
tri godine, ulo`e-
na zna~ajna bu-
d`etska sredstva
za radno anga`o-
vanje lica sa terito-
rije op{tine Prijepo-
lje i o~ekuje da }e ova
praksa biti nastavljena i u

slede}oj godini. Kubu-
rovi} je naglasio, da

je veoma bitno da
se podr`i samo-
zapo{ljavanje,
zbog `elje ljudi
da naprave isko-
rak i preuzmu

odgovornost za
svoju i egzistenciju

svoje porodice. 
I. H. D.

Aktivne mere zapo{ljavanja u op{tini Prijepolje

Bespovratna sredstva
za samozapo{ljavanje 

Aktivno podsticanje
samozapo{ljavanja:
NSZ Prijepolje

Tutin - Promocija i razvoj aktivnog
turizma bila je tema razgovora u~esni-
ka dvodnevne konferencije „Aktivnim
turizmom do regionalne saradnje“
odr`ane u Tutinu. Doma}in skupa bio
je predsednik te op{tine Kenan Hot, a
u~esnici predstavnici udru`enja koja
se bave aktivnim turizmom u Srbiji, na
Kosovu i u Crnoj Gori. 

Razgovarali su o inovacijama u tu-
rizmu i primerima dobre prakse. Za-
klju~ili su da postoje dobre pretpostav-
ke za razvoj aktivnog turizma na Mo-
kroj Gori, Pe{terskoj visoravni i na
podru~ju crnogorske op{tine Ro`aje.
Hot je ocenio da je projekat, koji finan-
sira Evropska unija, „izuzetno zna~a-
jan“ za razvoj tutinske op{tine i zbog
toga ima podr{ku lokalne samoupra-

ve., jer Pe{terska visoravan je veliki ne-
iskori{}eni turisti~ki potencijal.

Doma}ini su gostima pokazali naj-
atraktivnije lokalitete na Pe{teri. Bili
su na izvoru \erekarske reke odakle
se kvalitetnom vodom za pi}e napaja-
ju op{tina Sjenica i kompletna visora-
van, a sa vidikovca \ur|evica mogli
su da vide celu visoravan i sve njene
lepote.

U tutinskoj Ustanovi za kulturu, tu-
rizam i sport da je jedan od ciljeva ovih
aktivnosti „uspostavljanje stabilnih
odnosa izme|u Beograda i Pri{tine,
kroz udru`enja koja se bave aktivnim
turizmom, a nemaju politi~ku pozadi-
nu, ve} im je glavni cilj profit“. Zbog
toga intezivno rade na prezentaciji tu-
risti~kih potencijala i izgradnji novih

sadr`aja, koji bi u ovaj kraj trebalo da
dovedu ljubitelje prirode i izazova. U
toku je realizacija projekta za razvoj ci-
klo turizma. Ministarstvo trgovine, tu-
rizma i telekomunikacija sa 10 milio-
na dinara finansira izgradnju i obele-
`avanje biciklisti~kih staza kroz Pe{ter-
sku visoravan.

Tutinska op{tina u~estvuje i u regi-
onalnom projektu promocije i razvoja
turizma na Mokroj Gori, koja obuhva-
ta deo jugozapadne Srbije, severa Ko-
sova i istoka Crne Gore. Osim op{tine
Tutin u projekat su uklju~ene i op{tine
Istok, Zubin Potok, Pe} i Ro`aje, na ~i-
jim teritorijama se prostire ova plani-
na. Projekat realizuje Institut za terito-
rijalni ekonomski razvoj (InTER) iz
Beograda. S. Novosel

Pomo} |acima prvacima
Prijepolje - Op{tinsko ve}e Prije-

polja donelo je odluku da dodeli
jednokratnu nov~anu pomo} u~e-
nicima prvih razreda prijepoljskih
osnovnih {kola za kupovi ud`beni-
ka za ovu {kolsku godinu.

Uslov za dobijanje ove pomo}i
ispunilo je 341 |aka i oni }e dobiti

po 8 hiljada dinara. Ovo je prvi put
da lokalna samouprava za ove na-
mene izdvaja bud`etska sredstva.
Najvi{e prvaka ima gradska O[
„Vladimir Peri} Valter „, 129. Po-
mo} za kupovinu ud`benika dobi}e
O[ „Milosav Stikovi}“ koja ima 63
prva~i}a, zatim, e i 48 u~enika pr-

vog razreda O[ „Svetozar Marko-
vi}“, 33 u O[ „Sveti Sava“, 29 iz O[
„Du{an Toma{evi} ]irko“, 23 O[
„Bo{ko Buha“ i 16 koji su upisani u
O[ „Mihailo Bakovi}“. Za ovu na-
menu iz op{tinske kase ukupno je
izdvojeno 2.728.000 dinara

I. H. D.

Konferencija „Aktivnim turizmom do regionalne saradnje“ odr`ana u Tutinu

Biseri Pe{terske visoravni

Planina koja spaja: Mokra GoraFoto: Op{tina Tutin

Za programe i 
mere aktivne politike 

zapo{ljavanja izdvojeno
118 miliona dinara 

za zapo{ljavanje 
630 osoba sa evidencije

nezaposlenih



Novi Pazar - Malo mesta u zemlji
mo`e da se pohvali otvorenim sport-
skim prostorom u samom centru gra-
da. Ve}ina objekata na Sportsko rekre-
ativnom centru (SRC) u Novom Paza-
ru nalazi se u okru`enju hotela Vrbak
i izgra|eni su davne 1977. godine za
potrebe MOSI, osim sitnijih prepravki
nisu ra|eni obimniji zahvati na njima.
Ovog leta po~ele su da se naziru kon-
ture jednog druga~ijeg prostora, koji }e
kada se ~itav posao zaokru`i dobiti fi-
zionomiju na ponos svim gra|anima
Novog Pazara. To nije i jedini sportski
objekat koji je u fazi renoviranja. O to-
me za Sand`ak Danas govori direktor
Sportsko-sajamske ustanove „Pendik“
Enes Pljaki}.

[ta se sve promenilo na SRC?
- Na njemu sveobuhvatne rekon-

strukcije nije bilo ~etrdeset godina.
Preuredili smo odbojka{ki, mu{ki i
`enski teren, igrali{te za bi~ volej, tri
ko{arka{ka, jedan je delo kompanije
Mocart, a u preostala dva terena inve-
stirala je gradska uprava, na njima je
postavljena najmodernija podloga. Ve-
liki fudbalski teren do`iveo je najve}e
promene, prekriven je ve{ta~kom tra-
vom, novi su i golovi. Pre po~etka se-
zone obavljena je tehni~ka rekonstruk-
cija Gradskog bazena, jer su dotrajale
instalacije pretile da postane neupotre-
bljiv. Na Atletskom stadionu postavlje-
na su jo{ dva nedostaju}a reda stolica,
preostalo je da se zavr{i jo{ jedan.

Rekonstrukcija prve sportske dvo-
rane u gradu ,,Izudin [u{evi}“ treba-
lo bi da se zavr{i na prole}e slede}e
godine. [ta ona donosi sportistima?

- Radovi su krenuli 23. septembra.
Posao je na tenderu dobila turska Do-
u{ grupa. Vrednost radova je oko 2
miliona evra. Rok za zavr{etak je 31.
mart slede}e godine, ali kako projek-
tom nisu obuhva}eni neki sitniji rado-
vi proba}emo da preko Dou{a i njih
naknadno ubacimo. U tom slu~aju ~i-

tav posao bio bi gotov polovinom
aprila naredne godine. Radi se mala
sala za potrebe u~enika O[ ,,Vuk Ka-
rad`i}“, parket i svla~ionice, koje su u
o~ajnom stanju. U velikoj Sali, na se-
vernoj i ju`noj strani, na mestu gde se
sada nalaze golovi, instalira}e se tele-
skopske tribine (sklapanje i rasklapa-
nje), bi}e postavljeno novo osvetljenje,
oja~ana krovna konstrukcija, bi}e
obezbe|eno grejanje i ura|ena klima-
tizacija. Kada bude zavr{ena bi}e
spremna za organizaciju i najve}ih
sportskih takmi~enja.

Kada se ta dvorana bude u funkci-
ji, na dobitku }e biti i hala „Pendik?

- Najiskori{}enija dvorana u Srbiji
je „Pendik“. ^etiri superliga{a u njoj
treniraju i igraju svoje utakmice, Dr-
`avni univerzitet i {kole fudbala imaju
redovne termine. Odbojka i ko{arka sa
zavr{etkom dvorane ,,Izudin [u{evi}“
odmah mogu da se prebace u nju. Bo-
rila~ki sportovi }e dobiti vi{e prostora
za svoje aktivnosti. Ona pored svega
ostalog nosi i simboliku. Svi dosada{nji
veliki sportski uspesi za~eti su u toj
dvorani, „Pendik“ je bio samo neka vr-
sta nadogradnje.

Zbog novog izgleda sportskih liga?
- Najozbiljniji savez s kojim smo do

sada radili je odbojka{ki. Mnogo toga
smo morali da preuredimo i ulo`imo
velika sredstava kao organizatori faj-
nal - fora 2013. godine, da ne govorim
o obimnom poslu koji je pred nas po-
stavio RTS, kako bi se zadovoljili svi
kriterijumi direktnog prenosa. Sve to

je ni{ta u odnosu na ono {to od nas
tra`i menad`ment ABA2 lige. Za utak-
micu protiv Splita u sredu nismo
uspeli da ispunimo sve zahteve. Sna{li
smo se i folijama, za tu priliku. re{ili
problem. Povr{ina prostora za igru i
ostatak terena moraju se razlikovati u
bojama. Hoblovanje i farbanje bi}e za-
vr{eni ve} za drugu utakmica. Stan-
dardi ABA2 su jo{ ve}i nego {to je to
slu~aj sa CEV-om, kada su na{i odboj-
ka{i igrali evropske me~eve. Ulaz za

igra~e i VIP zvanice }e se razdvojiti, i
to }e pravilo va`iti i za sve liga{ke
utakmice na{ih klubova.

Kakve su reakcije zbog novog iz-
gleda sportskih objekata?

- ^ak, su i opozicioni krugovi ~esti-

tali. Ne postoji rekreativac koji je dao
negativan komentar. Samo oni koji su
nezadovoljni sobom kritikuju. SRC je
zami{ljen kao kombinacija parka i pro-
stora za rekreaciju. Posle 15 godina
ura|ena je ki{na kanalizacija, umre`e-
ne su sve cevi, uklonjeni su stari ivi~-
njaci. Za kraj nam ostaje da sve prekri-
jemo asfaltnim slojem. Na ravnoj po-
vr{ini postavi}emo vi{e od 200 razli~i-
tih vrsta sadnica. Bi}e to oaza u centru
grada.

Uspevate li da se dobro organizu-
jete za ovako obimne poslove?

- Samofinansiramo se, materijalno -
tehni~ke tro{kove napla}ujemo od grada,
ostala sredstva obezbe|ujemo kroz na{e
manifestacije i naplatom od klubova koji
koriste na{e usluge. Va{ar, letnji i zimski,

su zna~ajan izvor finansija, zato smo i
krenuli s tom pri~om. Plate i doprinosi
radnicima ne kasne ni dan, ne dugujemo
potra ìva~ima i izvo|a~ima radova. Ono
{to nam nedostaje su radnici. Imamo sa-
mo sedam stalno zaposlenih i jednog po
ugovoru o radu. Svakog meseca prosle-
|ujemo zahtev ministarstvu finansija da
nam odobri da u stalni radni odnos pri-
mimo tri radnika, kasnije jo{ toliko. Sa
14- 15 radnika mogli bi kompletno da
podmirimo sve jedinice koje pokrivamo.

Na Atletskom stadionu igraju se
fudbalske utakmice. Za{to?

- Novi Pazar 1928, klub zonskog
ranga, jednom u toku nedelje na nje-
mu obavi trening i dva puta u mesecu
organizuje utakmice. I na taj na~in se
dolazi do novca, a zbog manjka radni-
ka je i korisno, jer ljudi iz tog kluba za-
uzvrat odr`avaju teren. Mislim, da je to
pravo re{enje. Ko po`eli neka ode i
proveri stanje trave na stadionu. Neke
treninge na njemu obavlja i prvoliga{
Novi Pazar, kako bi se o~uvao teren na
Gradskom stadionu.

Atletski klub Novi Pazar se sa ta-
kvim re{enjem ne sla`e?

- Negodovali su, i ja ih razumem, ali
moraju i oni nas. Atletska takmi~enja
su retka, a kad ih nema objekat gubi
upotrebnu vrednost. Ljudski i sportski
je omogu}iti klubovima kori{}enje ta-
ko dobrih uslova. Ljudi iz atletike stra-
hovali su da se tartan ne o{teti. Poten-
cijalni problem otklonili smo na vreme
i na jednostavan na~in. Kad su utakmi-
ce preko tartana se postavlja itison, a
klupe sa rezervnim fudbalerima su na
asfaltnom delu iza tartan staze. Atleti-
~ari i fudbaleri, apsolutno, jedni drugi-
ma ne smetaju. To je najbolje re{enje,
iako u atletskom klubu tako ne misle.
Ipak, smatram kako vreme prolazi da
su i oni shvatili da problema nema i ne
mo`e ih biti.

petak, 11. oktobar 2019. VII

SPORT

Ko{arka
Dva i po minuta pre kraja debitantskog

nastupa u ABA2 ko{arka{i Novog Pazara
bili su blizu fenomenalnog ulaska u sezo-
nu. U Nik{i}u protiv Sutjeske imali su dva
poena prednosti (68:66), me|utim, brzo-
pletost pri {utu za tri poena i slabo izvo|e-
nje slobodnih bacanja ko{talo ih je mini-
malnog poraza 78:75 (22:19, 18:22, 16:20,
22:14). Doma}ina je do pobede predvodio
prvi igra~ me~a Nikola Pavli}evi} (29), kod
gostiju najefikasniji je bio Milan Vuli} (25).

Nije to bio jedini poraz Novopazaraca,
ali za razliku od ~asno izgubljenih bodova
u Nik{i}u, na Zlatiboru je do`ivljen iznena-
|uju}e visok poraz u prvom kolu KLS, Zla-
tibor - Novi Pazar 105:82 (23:20, 21:23,
25:20, 36:19). Jedina svetla ta~ka kod go-
stiju bio je Tarik Brun~evi} sa 20 poena. 

Rukomet
Rukometa{i Novog Pazara, iz ~etiri me-

~a, imaju tri pobede. U 4. kolu Arkus Su-
perlige pobe|en je Rudar u Kostolcu 29:26
(13:12). Do trijumfa goste su vodili Dobri-
voje Markovi} 8 (3) i Pavle Banduka 7 (3).

Fenomenalno su startovale rukometa-
{ice Novog Pazara u Prvoj ligi - Zapad. One
su u Priboju pobedile Sedmerac iz Prijepo-
lja 28:23 (15:10). Sa 11 golova Kadira Sel-
manovi} bila je najbolji strelac, 5 je postigla
Lidija Vu~i}evi}, a 4 gola Adela Kola{inac.

Futsal 
Tri od tri ima KMF Novi Pazar na startu

prvenstva u Prvoj futsal ligi Srbije. U 3. ko-
lu pobe|ena je na gostovanju Nova Pazova
2:1 (0:0), golovima Aleksi}a u 35. i Rade-
tinca, iz kaznenog udarca sa 10 metara, u
39. minutu. Jedini pogodak za doma}i sa-
stav postigao je reprezentativac Milosavac
u 38. minutu. 

SPORTSKE VESTI

Sve za sport 
i rekreaciju: 
Enes Pljaki}

Prvoslav Le{evi}

Enes Pljaki}, direktor Sportsko-sajamske ustanove ,,Pendik“ u Novom Pazaru

Oaza u centru grada

SR Centar - Novi
ko{arka{ki teren 
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Priboj - „Posebna pri~a, vi{e od
tr~anja, Poslednjih deset dana pam-
ti}u ceo ̀ ivot. Hvala svima na podr-
{ci, ljubavi i dodatnoj motivaciji.
Ovo je pobeda svih nas“. Napisao je,
nakon povratka iz ^ilea, na dru-
{tvenim mre`ama pribojski ultra-
maratonac Jovica Spaji}. Tako se

posle jo{ jedne pobede zahvalio
svom timu i u~esnicima trke.

Stazu dugu 250 kilometara na
ultramaratonu „The Atacama
Crossing“, u ~ileanskoj pustinji,
najsu{nijoj na svetu, takmi~ari su
tr~ali sedam dana. Na cilj je prvi sti-
gao Jovica.

Start je bio na nadmorskoj visini
od 3.300 metara. Ultramaratonci su
se peli jo{ 1.683 metra, a onda spu-
{tali 2.508 metara. Prolazili su kroz
jako surove predele, pustinjske do-
line, vulkanske terene i pored slanih
jezera.

Sa{a Bjeli}

Jovica Spaji} iz Priboja pobednik ultramaratona u ^ileu

Sedam dana 
250 kilometara 

Jo{ jednom 
na vrhu: 
Jovica Spaji} 

Biblioteka
na Infobusu

Prijepolje - Biblioteka „Vuk Kara-
d`i}“ u~estvovala je na prvom Festiva-
lu bibliobusa u Srbiji i Me|unarodnoj
konferenciji na kojoj su predstavljene
pokretne biblioteke.

Festival je bio prilika da se jedine ~e-
tiri pokretne biblioteke iz Srbije, iz Pri-
jepolja, Aleksinca, Kru{evca i Kladova,
prvi put sretnu na jednom mestu i raz-
mene iskustva sa bibliobusnim slu`ba-
ma iz Hrvatske, Slovenije, BiH, Crne
Gore, Rumunije, Ma|arske i Bugarske.
Pridru`io im se i  hrvatski bibliobus
Gradske knji`nice iz Vinkovaca. Na te-
matskoj Me|unarodnoj konferenciji
u~estvovali predstavnici Holandije,
Ma|arske, Francuske, Slovenije, Hr-
vatske, Rumunije, Bugarske i Srbije.

Cilj festivalskog i stru~nog okuplja-
nja je da se, {iroj javnosti, predstave
prednosti organizacije pokretnih bibli-
oteka koje sti`u do udaljenih korisni-
ka, opravdanost njihovog postojanja i
podsticanje razvoja postoje}ih, ali i bu-
du}ih bibliobusa. Doma}in Festivala
bio je Centar za kulturu u Kladovu, a
manifestacija je realizovana uz finan-
sijsku podr{ku Ministarstva kulture i
informisanja Srbije, op{tine Kladovo i
prijatelja kulture ovog grada. I. H.-D.

„Ni~u“ 
nova de~ija
igrali{ta

Novi Pazar - Nakon naselja Svojbor,
de~ije igrali{te je dobila i Ulica Rasima
Halilovi}a. Sadr`aji za najmla|e su iz-
gra|eni na platou ispred Ugostitelj-
sko-turisti~ke {kole. Tre}e igrali{te i
parking sre|uju se u Ulici Mehmeda
Aliba{i}a, gde je u toku postavljanje
behaton plo~a. Posle toga kre}e iz-
gradnja de~ijeg igrali{ta i parkinga u
naselju Rasadnik.

Projekat izgradnje de~ijih igrali{ta i
parkirali{ta realizuje JP „Parking ser-
vis“. Projektom je predvi|ena izgrad-
nja 7 igrali{ta. Istovremeno se radi na
partnernom ure|enju u stambenim
blokovima.  Iz gradskog bud`eta je ove
godine izdvojeno 66 miliona dinara za
parterna ure|enja i izgradnju igrali{ta
i parkirali{ta. S. N.

Edukacija o 
reproduktivnom
zdravlju

Novi Pazar - Novopazarski Zavod za
javno zdravlje realizovao je projekat
„Reproduktivno zdravlje“. Cilj je bio
podizanje nivoa zdravstvene prosve-
}enosti gra|ana Novog Pazara o zna-
~aju reproduktivnog zdravlja. Projekat
je bio namenjen vaspita~icama u
pred{kolskim ustanovama. Komplet-
nu edukaciju pro{lo je oko 260 vaspi-
ta~ica, koje }e ste~ena znanja prenosi-
ti roditeljima mali{ana.

Realizaciju projekta podr`ali su
gradska uprava i ministarka bez port-
felja zadu`ena za demografiju i popu-
lacionu politiku Slavica \uki}-Deja-
novi}. S. D.

Op{ta bolnica u
informacionim

sistemima
Novi Pazar - Novopazarska Op{ta bolnica se, od pre

dva meseca, nalazi u laboratorijskom informacionom
sistemu , a rezultati su dostupni i lekarima u Domu
zdravlja. Sledi priklju~ivanje u radiolo{ki informacio-
ni sistem, koja }e omogu}iti dostupnost rezultata skri-
ninga i analiza ve}em broju lekara, pa }e dijagnostika
biti znatno efikasnija i preciznija. 

Ulazak u ove informacione sisteme  je u okviru pro-
grama Ministarstva zdravlja koji predstavlja Nacional-
nu medicinsku platformu za prevenciju i dijagnostiku
koju sprovodi Institut za javno zdravlje „Batut“.

Prethodnih meseci po~elo je funkcionisanje e-rece-
pata, a do kraja godine o~ekuje se uvo|enje elektron-
skih zdravstvenih kartona.  

S. D.

Nova pomo} 
poljoprivrednicima

Novi Pazar - Lokalna samouprava nastavila je da
obezbe|uje pomo} poljoprivrednim proizvo|a~ima u
ovom kraju. U saradnji sa Me|uop{tinskom unijom
poljoprivrednih proizvo|a~a vi{e puta, ove godine, or-
ganizovana je podela poljoprivredne priklju~ne meha-
nizacije i druge opreme.

Posle podele priklju~ne traktorske mehanizacije, na
red je do{lo obezbe|ivanje cevi za dovod sirove vode
do poljoprivrednih gazdinstava. Cevi je dobilo 75 do-
ma}instava, koja }e sirovu vodu koristiti za navodnja-
vanje i napajanje stoke.  Za kupovinu ove opreme lo-
kalna samouprava je iz bud`eta izdvojila 80 odsto sred-
stava, a ostalo je u~e{}e poljoprivrednika.

Do kraja godine, novopazarski poljoprivredni pro-
izvo|a~i mogu da ra~unaju na jo{ tri podele pomo}i za
unapre|enje svoje proizvodnje. Za unapre|enje i raz-
voj poljoprivrede u gradskom bud`etu je opredeljeno
12 miliona dinara, vi{e nego duplo u odnosu na pro{lu
godinu.   S. N.  




